
Intervju s predsjednikom Zajedništva
joi, 18 ianuarie 2018


     Premda izabran za predsjednika Zajedni&scaron;tva Hrvata na Izvanrednoj konferenciji iz 04.07.2015. godine, Slobodan
Gera stupa na elo krovne organizacije Hrvata u Rumunjskoj poev&scaron;i od 13.10.2016. godine, tek nakon okonanja
niza procesa koji su potvrdili vjerodostojnost i pravednost zasjedanja spomenutog vrhovnog rukovode�eg tijela
organizacije. Nakon 14. mjeseci obna&scaron;anja funkcije koja donosi brojne odgovornosti i mno&scaron;tvo novih
izazova, razgovarali smo s predsjednikom Gerom o djelatnostima organizacije u godini na izmaku,  o suradnji s drugim
državnim ustanovima i odnosima s R. Hrvatskom te o mnogim drugim stvarima vezanih za djelovanje Zajedni&scaron;tva.



     Evo, godina 2017. samo &scaron;to nije zavr&scaron;ila, a nova je pred nama. Dosta se radilo, zgrada
Zajedni&scaron;tva Hrvata u Rumunjskoj, na primjer, dobila  je novi izgled.  Možete li nam re�i nekoliko rijei o tome ? 




     Najprije pozdravljam sve itatelje Hrvatske granice, a onda odmah na poetku želim naglasiti injenicu da, kada je rije o
Zajedni&scaron;tvu, stvari treba promotriti iz vi&scaron;e perspektiva. Kao &scaron;to ste dobro primjetili, slobodno mogu
re�i da se kroz ovu proteklu godinu doista intenzivno radilo i to ne samo na obnovi zgrade, ve� i op�enito, a to znai u svim
segmentima zacrtanog plana rukovodstva ZHR-a. Organizirali smo i mno&scaron;tvo akcija, djelovalo se na
administrativnom, &scaron;kolskom, kulturnom i odgojnom planu te na &scaron;portskom,  vjerskom i duhovnom, i tu se
odmah želim iskreno zahvaliti svim zaposlenicima i rukovodstvu Zajedni&scaron;tva, kao i svim suradnicima i lanovima
koji su pridonijeli radom i omogu�ili sve &scaron;to smo zajedno postigli u ovoj godini! 



     Možete li detaljnije o radovima na zgradi Zajedni&scaron;tva?




     Zgradu smo okre�ali unutra u cijelosti, a izvana je dobila novi fini izgled, kao &scaron;to se to zapravo može i primjetiti. Na
sceni su se ispod pokrova otvorile velike kružne pukotine, kisnulo je na vi&scaron;e mjesta, a tamo gdje je probijala
ki&scaron;a, trebalo je pod hitno to sanirati, popraviti i ne&scaron;to poduzeti kako se ne bi nainila jo&scaron; ve�a
&scaron;teta, a i radi sigurnosti. Radovi su trajali ne&scaron;to vi&scaron;e od dva mjeseca i odvijali su se preko ljeta jer
je krajnji rok za zavr&scaron;etak bio uvjetovan s organiziranjem folklornog Festivala za Veliku Gospu (Svetu Mariju) u
Kara&scaron;evu. Ispred zgrade Zajedni&scaron;tva Hrvata postavljeni su stupovi sa zastavama, pa cijeli prostor dobiva
tako vi&scaron;e izglednosti. Onda tu spadaju i radovi koji se privode kraju, i tu se konkretno odnosim na Centralni Muzej
ZHR-a u Kara&scaron;evu. Tamo je  ove godine uvedena struja, postavljen gromobran te opremljen prostor
smje&scaron;tajnih jedinica i postavljena ulazna vrata. Nadalje, treba obnoviti sjedi&scaron;te u Lupaku, tu je i zgrada u
Jabalu i posla jo&scaron; ima...   Svaki vrijedan gospodar dužan je �uvati svoje, a tu�e jo&scaron; i vi&scaron;e! 



     Spomenuli ste i organiziranje mno&scaron;tva akcija ove godine ...




     Da, kako sam ve� malo prije spomenuo, kroz ovu godinu organizirali smo puno raznolikih akcija, treba to stati i statistiki
zbrojiti, jer doista je na&scaron; prostor djelovanja bio jako velik i raznolik. Kad bih trebao nabrojiti nekoliko na&scaron;ih
akcija, svakako bih izdvojio organiziranje koncerta Duhovne glazbe Emanuel Band, nastup Melinde Dumitrescu u
Nermi�u, proslavu 20. obljetnice Dvojezine rumunjsko-hrvatske gimnazije te razne službene posjete  ministra iz Hrvatske
na&scaron;oj hrvatskoj manjini. Ovdje je rije o posjetu predstojnika Državnog Ureda za Hrvate izvan RH, gosp. Zvonka
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Milasa ili o posjetu Blaženke Divjak, ministrice Znanosti i obrazovanja R. Hrvatske.  Istodobno smo u Kara&scaron;evu
organizirali Folklorni festival &bdquo;U dolini rijeke Kara&scaron;a&ldquo; ali i razne druge &scaron;kolske,
ekolo&scaron;ke, &scaron;portske, edukativne i vjerske akcije. U rujnu mjesecu smo doekali predsjednicu RH Kolindu
Grabar-Kitarovi�, a zatim smo nastavili s organiziranjem akcija za mlade te proslavom generacije
sedamsesetogodi&scaron;njaka iz svih na&scaron;ih hrvatskih kara&scaron;evskih sela. Spomenuo bih, tako�er, 
proslavu Dana kravate, Dane hrvatskog filma u suradnji s Veleposlanstvom RH u Bukure&scaron;tu ali i brojne nastupe
KUD-a &lsquo;&rsquo;Kara&scaron;evska Zora&rsquo;&rsquo; na raznim folklornim festivalima diljem cijele države. S
druge pak strane, nogometna reprezentacija Zajedni&scaron;tva Hrvata u Rumunjskoj je sudjelovala na brojnim turnirima
u državi i inozemstvu i ostvarila itekako dobre rezultate. Spomenio bih Europsko  nogometno natjecanje za Hrvatske
Nacionalne manjine iz Europe u organizaciji Hrvatskog Nogometnog Saveza, Hrvatske Svjetske Igre u organizaciji
Hrvatskog Svjetskog Kongresa, Zagreb 2017, Kup raznolikosti u organizaciji Odjela za Me�uetnike odnose Rumunjske
vlade i Rumunjskog nogometnog saveza. Organizirali smo za vrijeme godine i natjecanje u  &scaron;ahu, i natjecanje u
stolnom tenisu ali i razna druga &scaron;portska natjecanja. Odvojeno od svega toga, tu je i neumorna redakcija
na&scaron;e jedine publikacije na hrvatskom jeziku, &lsquo;&rsquo;Hrvatska granica&rsquo;&rsquo;, koja izlazi mjese�no
i dijeli se besplatno  svim domovima iz na&scaron;e zajednice, pa radio i tv-emisije na hrvatskom jeziku, sve uz potporu
ZHR-a.



     Kao predsjednik ste postigli dosta pozitivnih stvari u relativno kratkom vremenu. Možete li nam o tome ne&scaron;to re�i?
Koji je klju tog uspjeha?




     Iako sam službeno izabran u srpnju 2015. godine,  zbog kontestiranja izbora i podno&scaron;enja vi&scaron;e sudskih
tužbi od strane biv&scaron;eg predsjednika, dužnosti predsjednika ZHR-a realno sam preuzeo, zajedno s lanovima
rukovodstva Zajedni&scaron;tva, tek polovicom listopada 2016. godine. Iz razloga &scaron;to primopredaja
&scaron;tafeta nije bila najbolja i jo&scaron; vi&scaron;e &scaron;to se ona dogodila neposredno u vrijeme prije samih
organiziranja izbora za Rumunjski Parlament.., bilo je puno posla. Ali Božjom voljom sve se rije&scaron;ava! Ovo je bila
samo mala digresija, a na Va&scaron;e pitanje o tome &scaron;to se radilo, odgovorio sam ukratko maloprije, u
prethodnom pitanju. Smatram  da se je u Zajedni&scaron;tvu ove godine aktivno radilo, no to �e itatelji sami procjeniti.
Treba raditi, ali raditi iskreno, kvalitetno, odgovorno i voljeti ono &scaron;to radi&scaron;. Znate, mjesto za bolje uvijek
ima, i mi težimo k tome. Postoje i oni koji uvijek �e iz inih motiva biti drugaijeg mi&scaron;ljenja i oni koji �e biti protiv, ali i oni
koji stvari vide realno i iskreno, jer uvijek je lak&scaron;e govoriti nego napraviti! Kritike prihva�amo, iz njih se u�i, ali one
osobe koji namjerno poku&scaron;avaju blatiti i ogovarati treba zanemariti jer takvi ne donose dobre stvari
dru&scaron;tvu. Tek toliko želim ovdje naglasiti u obliku informacije, da rukovodstvo ZHR-a ne pravi nikakve diskriminacije
izme�u ljudi, svojih lanova, sela, mjesta ili svojih filijala, ve� uvažava svakog pojedinca koji je dobronamjeran i
po&scaron;tuje Statut Zajedni&scaron;tva! 



     Kakvi su odnosi s lokalnim institucijama i s Hrvatima iz Hrvatske?




     &Scaron;to se odnosa ti�e, uvijek sam govorio da svaka institucija ima svoju ulogu u dru&scaron;tvu i svoju odgovornu
osobu. Dok svaka odgovorna osoba izvr&scaron;ava svoje dužnosti i ne mije&scaron;a se drugima u rad, smatram to
velikim dobitkom i tada možemo govoriti o napretku, razvitku i skladu pogodnom za cijelo dru&scaron;tvo. To nije uvijek
lako posti�i. Ako ta ravnoteža ne postoji onda dru&scaron;tvo stagnira ili, jo&scaron; gore, javlja se i regresija. No, hvala
Bogu, kod nas, neke vi&scaron;e, neke manje, institucije sura�uju, a odnos Zajedni&scaron;tva sa svim institucijama je
vidno pobolj&scaron;an, iskren i otvoren. Konkretno u Kara&scaron;evu, treba pohvaliti izgradju dobre suradnje
Zajedni&scaron;tva sa svim lokalnim institucijama ali i puno &scaron;ire. Pohvaliti se mora sve vrijedne ljude, a tu se
odnosim prvenstveno na vl. Petra Rebedžilu, na&scaron;eg župnika iz Kara&scaron;eva, pa na na&scaron;eg naelnika
Op�ine iz Kara&scaron;eva, lanove Mjesnih vije�a, ravnateljicu Dvojezine rumunjsko-hrvatske Gimnazije iz
Kara&scaron;eva, ravnatelja Doma kulture, na&scaron;eg knjižniara, policiju, itd. Ne bi tu htio izostavit i novu ravnateljicu
&Scaron;kole iz Lupaka, profesore hrvatskog jezika, uitelje i odgojitelje, na&scaron;e &scaron;kolarce i, ne na koncu,
pozdravljam i naelnika Op�ine Lupak i nadam se boljoj budu�oj suradnji.  
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     Kada je rije o vezi s matinom zemljom, domovinom Hrvatskom, onda odmah moramo re�i da su veze odline, imamo
gomilu dobrih prijatelja &ndash; dobrih ljudi, veza je kontinuirana i  neprekidna, a mreža se jo&scaron; vi&scaron;e
pro&scaron;iruje. Dakle, postoje vrlo dobre veze sa svim kljunim institucijama iz Republike Hrvatske i taj se odnos kroz
ovu godinu jo&scaron; vi&scaron;e pobolj&scaron;ao. Tu moram odmah zahvaliti i na&scaron;em Veleposlaniku RH u
Bukure&scaron;tu, gospodinu Davoru Vidi&scaron;u, koji  je inae vrlo aktivan i uvijek uz na&scaron;u manjinu.



    Blagdani su nam pred vratima, imate li na kraju neku poruku za na&scaron;e itatelje?




    Neka im nadolaze�i blagdani i ro�enje Na&scaron;eg Spasitelja Isusa Krista donese du&scaron;evni mir, puno zdravlja,
radosti i blagostanja gdje god se nalazili, a Nova 2018. godina neka im bude sretna, bolja i ispunjena samo ljepim i
uspje&scaron;nim stvarima! Blagoslovljen Vam Boži� i Sretna Nova Godina!


 Ivan Dobra
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